
دلار جهانی عقب نشینی کرد

دلار در روز جمعه در برابر ســایر ارزهای اصلی از بالاترین ســطح یک هفته ای خود نزول کرد، زیرا 
معامله گران بازار مشاغل ایالات متحده و چشم انداز رکود اقتصادی آن را را مورد توجه قرار دادند.به 
گزارش ایســنا، ارزش پول ایالات متحده در برابر ین ژاپن پس از جهش سه روزه کاهش یافت، زیرا 
داده های اشتغال قوی تر از حد انتظار باعث کاهش پیش بینی ها برای کاهش نرخ بهره فدرال رزرو در 
اواخر سال جاری شد.ین و فرانک سوئیس -از ارزهای امن - با افزایش بازارهای سهام عمده و کاهش 
بازدهی خزانه داری، نزدیک به پایین ترین ســطح یک هفته ای خود قرار گرفتند.بازارها، هفته ای پر 
هرج و مرج را پشت سر گذاشته اند که تا حد زیادی تحت تاثیر ارقام غیرمنتظره حقوق و دستمزد 
ایالات متحده در یک هفته پیش قرار داشتند و سقوط سهام جهانی رقم خورد.امن بودن دارایی هایی 
مانند ین و فرانک موجب شد این ارزها به بالاترین میزان خود صعود کنند.دلار آخرین بار با ۰.۳۹ 
درصد کاهش به ۱۴۶.۶۷۵ ین رسید، اما همچنان در مسیر اولین افزایش هفتگی خود در ۶ هفته 
گذشــته قرار دارد.شــاخص دلار که ارز را در برابر ۶ ارز دیگر اندازه گیری می کند، پس از ســه روز 
افزایش با ۰.۱۳۶ درصد کاهش به ۱۰۳.۱۴ رسید. در برابر فرانک سوئیس، ۰.۱۸ درصد کاهش یافت 
و به ۰.۸۶۵ فرانک رســید، اما همچنان در مسیر پیشرفت هفتگی قرار دارد.داده های روز پنج شنبه 
نشــان داد که تعداد آمریکایی هایی که درخواســت های جدید برای دریافت مزایای بیکاری را ارائه 
کرده اند، بیش از حد انتظار کاهش یافته و این مورد نگرانی ها فروپاشی بازار کار را نزولی کرده است 
و بهبود تدریجی آن را تقویت می کند.بر اساس ابزار CCC CCCCCCCC، احتمال کاهش ۵۰ واحدی 
نرخ بهره توســط فدرال رزرو در نشست سیاست گذاری بعدی طی ۱۷ و ۱۸ سپتامبر از ۶۹ درصد 
به ۵۲ درصد کاهش یافت و اکنون کاهش ۲۵ واحدی با احتمال ۴۹ درصدی مشــاهده می شــود.

ین در این ماه به دنبال افزایش ناگهانی نرخ بهره بانک مرکزی ژاپن در بحبوحه ضعف شاخص های 
اقتصادی افزایش یافت و در روز دوشنبه بالاترین رقم از ۲ ژانویه را ثبت کرد و به ۱۴۱.۶۷۵ در هر 
دلار رســید.یورو در ۱.۰۹۱۹ دلار ثابت بود، اما در مقایسه با یک هفته قبل تغییر چندانی نداشت. 
این ارز روز دوشنبه، برای اولین بار از ۲ ژانویه تاکنون ۱.۱۰۰۹ دلار افزایش یافت.استرلینگ پس از 
افزایش ۰.۵ درصدی یک شبه  به ۱.۲۷۵۶ دلار افزایش یافت. اینوست گزارش کرد، دلار استرالیا با 
۰.۲۹ درصد کاهش به ۰.۶۵۷ دلار رسید، در حالی که دلار نیوزیلند قبل از عقب نشینی به بالاترین 

سطح سه هفته اخیر ۰.۶۰۳۵ دلار رسید.

مرکز آمار ایران نتایج طرح »گردآوری اطلاعات پروانه های ساختمانی صادر شده توسط 
شــهرداری های کشور« در فصل زمستان سال ۱۴۰۲ را منتشر کرد.به گزارش ایسنا، 
مرکز آمار ایران طی گزارشــی نتایج طرح »گردآوری اطلاعات پروانه های ساختمانی 
صادر شده توسط شهرداریی های کشور« در فصل زمستان سال ۱۴۰۲ را منتشر کرد 
که بر اســاس آن:در زمستان سال ۱۴۰۲، تعداد ۶۶۰۶ واحد مسکونی در پروانه های 
صادرشده برای احداث ساختمان از سوی شهرداری تهران، پیش بینی شده است که 
نسبت به فصل گذشته ۵۴.۷ درصد و نسبت به فصل مشابه سال گذشته ۵۰.۷ درصد 
کاهش داشــته است. متوسط تعداد واحد مســکونی برای هر یک از این پروانه های 
احداث ســاختمان ۸.۱ واحد بوده است.تعداد ۸۱۷ پروانه ی احداث ساختمان توسط 
شهرداری تهران در زمستان ۱۴۰۲ صادرشده است که نسبت به فصل گذشته ۵۹.۵ 
درصد و نسبت به فصل مشابه سال گذشته ۵۵.۳ درصد کاهش داشته است.مجموع 
مساحت زیربنا در پروانه های احداث ساختمان  صادرشده از سوی شهرداری تهران در 
زمســتان ۱۴۰۲ بالغ  بر ۱۴۴۳ هزار متر مربع بوده است که نسبت به فصل گذشته 

۴۴.۲ درصد و نســبت به فصل مشابه سال گذشته ۳۸.۹ درصد کاهش داشته است. 
متوسط مساحت زیربنای این دســته از پروانه ها در دوره ی مورد بررسی ۱۷۶۶ متر 
مربع بوده اســت.کل نقاط شهری کشور در زمستان ســال ۱۴۰۲، تعداد ۱۴۲۴۷۶ 
واحد مسکونی در پروانه های صادرشده برای احداث ساختمان از سوی شهرداری های 
کشــور پیش بینی شده است که نسبت به فصل گذشته ۸.۷ درصد و نسبت به فصل 
مشــابه سال گذشته ۱۱.۸ درصد افزایش داشته است.  متوسط تعداد واحد مسکونی 
در هر پروانه ی احداث ساختمان ۲.۹ واحد بوده است.تعداد ۴۹۹۱۶ پروانه ی احداث 
ساختمان توسط شهرداریی های کشور در زمستان ۱۴۰۲ صادرشده است که نسبت 
به فصل گذشته ۲۰.۸ درصد و نسبت به فصل مشابه سال گذشته ۲۲.۵ درصد افزایش 
داشته است.مجموع مساحت زیربنا در پروانه های صادرشده برای احداث ساختمان  در 
زمســتان ۱۴۰۲ حدود ۲۶ هزار و ۲۴۲ هزار مترمربع بوده اســت که نسبت به فصل 
گذشته ۱۶.۹ درصد و نسبت به فصل مشابه سال گذشته ۱۲.۰ درصد افزیش داشته 

و متوسط مساحت زیربنا در این پروانه ها ۵۲۶ مترمربع بوده است.

صعود بیت کوین
بیت کوین پس از کاهش شــدید به ۶۰ هزار دلار رســید.به گزارش ایســنا، قیمت 
بیت کوین از روز پنجشنبه به ۶۰ هزار دلار رسیده و برخی از ضررهای عمده اخیر را 
جبران کرده است. در همان زمان اتریوم، بزرگترین آلتکوین جهان از نظر ارزش بازار، 
با افزایش روزانه ۹.۶ درصدی در ۲۵۸۱ دلار معامله شــد.بیت کوین در ۲۹ جولای به 
۶۹ هزار و ۹۹۲ دلار رســید، دو روز پس از آنکــه دونالد ترامپ، نامزد جمهوریخواه 
ریاســت جمهوری ایالات متحــده، برنامه خود را برای اطمینان از اینکه این کشــور، 
پایتخت رمزارز سیاره و ابرقدرت بیت کوین جهان خواهد بود، ارائه کرد.مارکت نوشت 
با این حال، کریپتوکارنسی ها از اول آگوست زمانی که ترس از رکود باعث سقوط آزاد 
بازارهای جهانی شد، شاهد کاهش شدیدی بودند. بیت کوین روز دوشنبه به ۴۹ هزار 
و ۵۵۱ دلار ســقوط کرد.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر 
۲.۱۱ تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت به روز قبل  ۱.۵۹ درصد کمتر 
شده است. در حال حاضر ۵۶.۴۷ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین 
است که ۰.۱۵ درصد افزایش روزانه را ثبت کرده است.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال 
در ۲۴ ساعت گذشته ۷۰.۱۵ میلیارد دلار است که ۲۵.۵۷ درصد کاهش داشته است. 
حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۳.۱۵ میلیارد دلار است که  ۴.۵۰ 

درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های پایدار 
اکنون ۶۴.۲ میلیارد دلار است که ۹۱.۵۳ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای 

دیجیتال را تشکیل می دهد.
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سخنگوی صنعت برق اعلام کرد: مصرف برق کشور روز گذشته افزایش ۷۰۰۰ مگاواتی را نسبت به مدت مشابه سال قبل نشان می دهد که این میزان برای روز جمعه و 
تعطیل عدد بزرگی است.به گزارش ایسنا،  مصطفی رجبی مشهدی با اشاره به رشد نامتعارف ۸.۷ درصدی مصرف برق در کشور گفت: پایداری گرما میزان مصرف برق در 
کشور را به شدت افزایش داده که از علل آن به افزایش استفاده از کولرهای گازی در مناطق معتدل نیز می توان اشاره کرد.مدیرعامل شرکت توانیر با بیان اینکه مصرف برق 
در روز گذشته به ۷۲ هزار و ۷۳۴ مگاوات رسید، گفت: این میزان مصرف برای یک روز تعطیل بسیار بالاست و افزایش ۷۰۰۰ مگاواتی را نشان می دهد که معادل مصرف 
برق استان های اصفهان و خراسانی رضوی است.وی تصریح کرد: شبکه برق کشور پایدار است، تمام همکاران صنعت برق با تمام قوا مشغول خدمت رسانی هستند و با توجه 
به گرمای شدید و افزایش مصرف و فشاری که به تجهیزات و خطوط انتقال وارد می شود، ممکن است حوادثی در شبکه توزیع برق رخ دهد که به سرعت حل می شود.

سخنگوی صنعت برق در پایان بر لزوم ادامه همکاری مشترکان با صنعت برق به ویژه در هفته جاری و ادامه تابستان تاکید کرد.
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کاهش دامنه نوسان در بورس 
باید زودتر اتفاق می افتاد

یک کارشناس بازار سرمایه با تاکید بر اینکه کاهش دامنه نوسان در بورس باید 
زودتر اتفاق می افتاد، گفت: اگر این موضوع زودتر اتفاق می افتاد، حداقل از 
ریزش ۱۰ درصدی سهام جلوگیری می شد.به گزارش ایسنا، بعد از بحران هایی 
که طی هفته های گذشته باعث ریزش سود معاملات بورس شد و مسئولان 
بازار سرمایه دیرتر از حد معمول، دامنه نوسانات را کاهش دادند بسیاری از 

کارشناسان با اعتراض به دیر بودن این تصمیم، واکنش نشان دادند. 
امین آذریان کارشناس بورس نیز در این خصوص با تاکید بر اینکه کاهش 
دامنه نوسان در بورس باید زودتر اتفاق می افتاد، به ایسنا گفت: اگر این موضوع 
زودتر اتفاق می افتاد، حداقل از ریزش ۱۰ درصدی سهام جلوگیری می شد.

اعتماد به بازار برنگشته است وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا با توجه 
به اعلام سازمان بورس مبنی بر سرمایه گذاری مستقیم ۱۲ میلیون نفر در 
بازار سرمایه و ذی نفع بودن ۵۰ میلیون نفر از طریق سهام عدالت، اعتماد 
سرمایه گذاران به بورس بازگشته است؟، بیان کرد: درست است که اعتماد 
سرمایه گذاران مهمترین مولفه در بازار سرمایه است اما متاسفانه این اعتماد به 
بازار برنگشته است. آذریان افزود: قبل از بحران های سیاسی و اثرگذار بر اقتصاد 
کشور، مردم هم می توانستند مستقیم در بازار سرمایه، سرمایه گذاری کنند هم 
به خاطر نداشتن آگاهی و تخصص در صندوق های مختلفی که فعالیت داشتند 
سرمایه خود را قرار دهند، اما آن زمان که باید سازمان بورس و رسانه ها این مدل 

سرمایه گذاری را به مردم معرفی کنند این کار را نکردند. 
این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به اینکه سرمایه گذار می خواهد در زمان 
مشخص به سود لازم در بازار بورس برسد و لازم نباشد تا در بازارهای موازی برای 
کسب سود، سرمایه گذاری کند، یادآدر شد: مشکلات غیرسیتماتیک همچون 
کمبود برق و تعطیلی صنایع، قیمت گذاری دستوری و شبانه و ... هم از جمله 
مواردی است که اعتماد سرمایه گذار را کم می کند. اثر مشکلات سیستماتیک 
بر بورس وی تصریح کرد: یکسری مشکلات سیستماتیک از جمله ابهام در کابینه 
دولت چهاردهم و مشخص نشدن وزرای اقتصادی در کنار وجود سایه جنگ 

باعث شده بازار سرمایه تحت تاثیر قرار بگیرد. 
آذریان با اشاره به اینکه در سال های قبل، ژاپن پس از یک بحران هیجانی، 
تصمیمات  کرد:  تاکید  کند،  قیمت سهام کمک  ثبات  به  تا  بست  را  بورس 
دیرهنگام در بورس ایران باعث شده تا بازار سرمایه دچار مشکلات مختلفی شود، 
علاوه بر این حمایتی از بورس در کشور ما نمی شود.حمایت صندوق توسعه ملی 
باید استمرار داشته باشد این کارشناس بورس در پاسخ به سوال دیگری مبنی 
بر اینکه آیا واریز مبالغی از صندوق ملی توسعه به بورس حمایت محسوب نمی 
شود؟، افزود: این موضوع نوعی حمایت است اما باید استمرار داشته باشد، اما در 
بحث حمایت رفع همه مشکلات در کنار حمایت مالی اهمیت دارد.  وی ادامه 
داد: در حال حاضر بازار سهام شرایط خاصی دارد، قیمت ها بسیار پایین و ارزنده 

است، اما مردم علاقه ای به سرمایه گذاری در آن ندارند.

با پایان برنامه ششم توسعه، 
ممنوعیت واردات چه تغییری 

می کند؟

رئیس کمیســیون گمرک اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه از ابتدای ســال 
۱۴۰۳، با پایان برنامه ششــم توسعه، دولت دیگر اختیار ممنوع کردن کالاها 
را به واســطه تولید مشــابه داخلی ندارد، گفت: بنابراین دولت در حال حاضر 
می تواند از ابزار ســود بازرگانی برای حمایت از تولید داخل استفاده کند، اما 
ســایر ممنوعیت های واردات همچنان پابرجاست که مهمترین آنها مربوط به 
واردات کالاهای لوکس و غیرضروری اســت. محمدرضا فاروقی در گفت وگو با 
ایســنا، اظهار کرد: مطابق ماده ۲۲ احکام دائمی توسعه کشور، هرگونه وضع 
موانع غیرتعرفه ای و غیرکارشناســی جز در مواقعی که موازین شــرع اقتضاء 
می کند، ممنوع اعلام شده اســت.به گفته وی ممنوعیت های سال ۱۳۹۷ به 
بعد شــامل بیش از ۱۳۰۰ قلم کالای لوکس هم مربوط به ســتاد فرماندهی 
اقتصاد مقاومتی بود و مابقی ممنوعیت ها سال ۱۳۹۸ با اصلاح قانون حداکثر 
اســتفاده از توان تولید اجرا شد. بر اســاس ماده ۱۶ این قانون وزارت صمت 
می تواند تا پایان برنامه ششم توسعه واردات کالاهای مصرفی و مصرفی بادوام 
که مشــابه داخلی دارند، ممنوع کند یا مطابق مــاده ۲۲ قانون احکام دائمی 
برنامه های توســعه، از موانع تعرفه ای یا افزایش ســود بازرگانی استفاده کند. 
رئیس کمیسیون گمرک اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه اختیاری که دولت 
به وزارت صمت برای ممنوعیت واردات کالاهای مشــابه تولید داخل داده بود 
تا آخر برنامه ششم بود، تصریح کرد: ما در قانون چیزی به عنوان غیر مجاز به 
معنای ممنوعیت های دولتی نداریم و دولت جز در موارد خاص امکان ممنوع 
کردن واردات کالاها را ندارد؛ مگر به این استثناها که در دوره ای اختیار آن به 
وزارت صمت داده شــده بود و این قانون تا پایان سال ۱۴۰۲ هم تمدید شد. 
وی با اینکه از ابتدای ســال ۱۴۰۳ دولت دیگــر اختیار ممنوع کردن کالاها 
را به واســطه تولید مشــابه داخلی ندارد، گفت: بنابراین دولت در حال حاضر 
می تواند از ابزار سود بازرگانی برای حمایت از تولید داخل استفاده کند. البته به 
گفته رئیس کمیسیون گمرک اتاق بازرگانی ایران سایر ممنوعیت های واردات 
همچنان پابرجاســت که مهمترین آنها مربوط بــه واردات کالاهای لوکس و 
غیرضروری است که بیشــتر کالاهای مصرفی مورد اقبال عموم مردم هم در 
همین گروه قرار می گیرد. به عبارت دقیق تر ممنوعیت واردات کالاهای گروه 
چهار همچنان پابرجاســت و فقط ممنوعیت های واردات کالاهایی که تولید 

مشابه داخلی داشتند رفع شده است.

گزیده خبر کنعانی:

اقدام فوری شورای امنیت برای مهار رژیم صهیونیستی ضروری است

صدور یک میلیون و ۲۰۰ هزار 
تا  الکترونیکی  امضای  گواهی 

بهار امسال پایان 

معاون وزیر صمت  اعلام کرد؛
راه اندازی ۶۵۰ کارگاه تولیدی در شهرکهای 

صنعتی

معاون زیرســاخت کلید عمومی و امنیت اطلاعات تجاری مرکز توسعه تجارت الکترونیکی، گفت: صدور 
گواهی امضای الکترونیکی در ســه ماهه نخست ســال جاری نسبت به مدت مشابه در سال قبل، ۶۵.۵ 
درصد رشــد داشته است.به گزارش ایســنا، رضا جوادی نیا - معاون زیرســاخت کلید عمومی و امنیت 
اطلاعات تجاری مرکز توســعه تجارت الکترونیکی گفت: در ســه ماهه نخســت سال ۱۴۰۳ حدود یک 

میلیــون و ۲۰۰ هزار گواهی امضای الکترونیکی در.....

حمایت ۱۰۰ همتی خطرپذیر برای توسعه ایده های 
استارت آپی

ارزش گندم  خریداری شده از کشاورزان 
به ۱۹۳ همت رسید

رویترز مدعی شد

نفت ایران خریداران جدیدی یافت
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3

3
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3

 

مرکز آمار اعلام کرد

کاهش صدور پروانه های ساخت و ساز در تهران
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گزیده خبر
سرلشکر سلامی:

شاهد ترکیب جدیدی از 
فناوری های پیشرفته در علوم و 

فنون دریایی هستیم

فرمانده کل ســپاه در آیین الحاق ۲۶۵۴ فروند انواع سامانه های موشکی، جنگالی و 
پهپاد به نیروی دریایی سپاه گفت: دستاوردهای امروز در عصر تحریم ها به وجود آمده 

و ترکیب جدیدی از فناوری های پیشرفته در علوم و فنون دریایی است.
به گزارش ایسنا به نقل از سپاه نیوز، سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در آیین الحاق ۲۶۵۴ فروند انواع سامانه های موشکی، 
جنگالی و پهپاد به نیروی دریایی ســپاه که بــا حضور جمعی از فرماندهان نیروهای 
مسلح برگزار شد، گفت: جریان تولید و گسترش قدرت در حوزه های دفاعی نیروهای 
مسلح منطقی متصل به حکمت های الهام یافته از وحی و با تدابیر مقام معظم رهبری 
) مد ظله العالی( و در راستای منطق ایران قوی  است.فرمانده کل سپاه اظهار کرد: در 
نظام ناعادلانه جهانی امروز  که قدرت های اســتکباری بر بقای آن و ملت های آزاده و 
مستضعف جهان بر فروپاشی ن تاکید دارند، این است که در جهان امروز یا باید قوی 
بود تا بقاء پیدا کرد و  یا تسلیم شد؛ راه وسطی وجود ندارد. این بسته به انتخاب ملتها 
است که آیا قوی شدن و قدرتمند شدن و آزاد زیستن و مستقل بودن را انتخاب کنند 
و خود را از سیطره اراده سیاسی قدرت های سلطه طلب جهانی آزاد کنند و یا اینکه راه 
سازش و تسلیم و کرنش را انتخاب کنند.سرلشکر سلامی تعالیم و شعائر عظیم انقلاب 
اســلامی را  استقلال، حریت و آزادی عدالت اخلاق و کرامت انسان بر شمرد و افزود: 
این جزء مهمی از تعالیم انبیا الهی است که هدف اصلی آنها، باز کردن زنجیر اسارت از 
دست و پای انسان ها است. جهان خواران و مستکبران و سلطه طلبان به دنبال ایجاد 
یک برده داری مدرن، جهالت نو و نابینایی سیاسی عمیق در جوامع هستند تا بتوانند 
ســطح نفوذ و گســترش منافع خود را در تمام جهان تامین و توسعه دهند.سرلشکر 
حسین سلامی به  جغرافیا و صحنه ای که باید در گستره وسیعی از منافع حیاتی ملت 
بزرگمان دفاع کنیم اشاره کرد و گفت: در دریا باید مسیر غلبه را بر دشمنان ببندیم 
تا بتوانیم در مواقع نیاز با غلبه و اراده الهی تســلط خود را بر دشــمنان ایجاد کنیم. 
جغرافیای کشور، ما را به یک کشور بین المللی تبدیل کرده است آرمان های اعتقادی 
و سیاسی و نیز موقعیت و جایگاه جغرافیایی ما در عالم و نقش و تاثیر ما در اقتصاد، 
سیاســت و امنیت جهانی اینگونه اقتضا می کند که در عرصه مناســبات منطقه ای و 
بین المللی دارای قدرت تاثیر و مضمون عمیقی از قدرت باشیم.فرمانده کل سپاه افزود: 
دریا پهنه وســیعی از حضور قدرت های نظامی بــدون هیچ حد و مرزی و  نیز نقطه 
تلاقی آنها است؛ کشور ما محاط در خشکی نیست انبساط و امتداد دریایی داریم که 
اگر نتوانیم در اعماق دریا و اقیانوس ها در هر نقطه دلخواه با دشمن درگیر شویم و از 
دوردست دشمن را متوقف نکنیم طبیعتاً در مرزهای ملی خود دچار مشکل خواهیم 
بود. نبرد در دریا و دفاع در دریا ســطح کاملی از دفاع و نبرد اســت دریا خود صحنه 
جنگ کامل اســت قدرت های دریایی معمولا در همه ابعــاد نبرد، دارای خودکفایی 
در قدرت هستند.فرمانده کل ســپاه با اشاره به دقت و حساسیت بالای نبرد در دریا 
خاطرنشان کرد: دریا جنگ نقطه ها در سطح مقطع های وسیع است که باید بتوان نقاط 
کوچکی را در یک سطح بی نهایتی از نقاط پیدا کرد این اولین نقطه شکل گیری قدرت 
دفاعی است، بینایی و شنوایی در دریا و پیدا کردن دشمن نکته مهمی است هرچند 
دریا به دلیل ســطح صاف و همواره خود هر پدیده و شیئی خارجی در آن به سادگی 
قابل رویت است، اما وقتی باید اعماق سپاه دشمن را دید باید از دور اشراف داشت تا 
بتوان در فاصله های نزدیک به خوبی درگیر شویم و درگیری را از فاصله صفر تا اعماق 
وســیع تعریف کرده ایم یعنی ما باید توانایی داشته باشیم در خطوط و نقاط تماس با 
دشــمن درگیر شویم. دریا فاقد یک خط ثابت نبرد است و برخلاف زمین جغرافیای 
ثابتی برای گسترش یا درگیری وجود ندارد.سرلشکر سلامی با تاکید بر نقش فناوری 
و نیروی انسانی در رزم دریا اظهار کرد: دریا نبرد ترکیب موزون انسان و ابزار و فناوری 
اســت بدون فناوری و انســان های مؤمن که این فناوری ها را تاثیر و نفوذ دهند هم 
نمی توان جنگید. جنگ در دریا به تمام عوامل و فاکتورهای انسانی از شجاعت، ثبات 
قدم، اســتحکام و مقاومت جسمانی،  روح بلند و قوی،  هوش سرشار انسانی،  ابتکار 
عمــل، مدیریت، خلاقیت ، تاکتیک آفرینی نیاز دارد جنگ در دریا جزء پیچیده ترین 
و رمز آلود ترین نبردها است.فرمانده کل سپاه در ادامه افزود: برای کامل بودن صحنه 
جنگ در دریا باید نبرد سطحی، نبرد در زیر سطح، رزم موشکی نبرد مین عملیات از 
ســاحل نبرد در هوا و فضا و دفاع هوایی در مقابل تهاجمات هوایی دشمن ، نبردهای 
موشــکی رزم تفنگ دارها ، نبرد با استفاده از سامانه های بی خدمه جنگ اطلاعاتی ، 
نبردهای سایبری جنگ های الکترونیک،  فرماندهی و کنترل،  رادارها و همه این اجزا 
پیکره ساختار یکپارچه یک دفاع دریایی را شکل می دهند و نیروهای دریایی معمولاً 
بســته های قدرت رزمی خود را کامل می کنند.وی ســرعت در نبرد دریایی را فاکتور 
تعیین کننده دانســت و خاطرنشان کرد؛  در دریا ، هر کسی سرعت بیشتری داشته 
باشــد قدرت دســتیابی به طرف مقابل برای او بیشتر می شود، این اصل که شناورها 
در نیروی دریایی ســپاه بر اســاس حداکثر سرعت ممکن بر مبنای قابلیت های فنی 
موجود دنبال می شــود یک واقعیت درست اســت دریا عرصه دقت است حجم آتش 
کارگر نیست و دقت آتش موثر است باید بتوان با یک ضربه یک هدف را منهدم کرد.

 فرمانده کل ســپاه با اشاره به اینکه دریا وســیع است و نمی توان از آتش ها بلاهدف 
اســتفاده کرد و نقطه زنی در دریا یک نیاز واقعی است جدیدترین رویکرد در دریا را 
هوش مصنوعی بر شمرد  و اظهار داشت : در دریا اصابت نقطه ها با قابلیت استفاده از 
هوش مصنوعی در تمام سطوح از شناورها گرفته تا موشک ها ، پدافندها،  زیر سطحی 
ها و مین ها هدف بسیار مهم است. هر چقدر هوشمندی قدرت انتخاب درست مسیر،  
قدرت انتخاب درســت هدف حتی اصابت به نقطه معینی از یک هدف بزرگ برای ما 
مهم است گاهی لازم است شناوری منهدم شود اما خدمه آن کشته نشوند اجتناب از 
تلفات انسانی در بعضی از نبردهای دریایی اصل است که با هوشمندی حاصل میشود.

سرلشــکر سلامی در پایان خاطرنشان کرد: دستاوردهایی که امروز شاهد هستیم در 
عصر تحریم ها به وجود آمده و ترکیب جدیدی از فناوری های پیشــرفته در علوم و 
فنون دریایی و نشــان دهنده اراده ای است  که بر تحولات عالم حاکم و فراتر از اراده 

قدرت ها است.

اقدام فوری شورای امنیت برای مهار رژیم صهیونیستی ضروری استکنعانی:
سخنگوی وزارت خارجه گفت: خواستار اقدام فوری و موثر شورای امنیت سازمان ملل بر اساس 
فصل هفتم منشــور ملل متحد برای مهار  و توقف جنایــات بی حد و حصر رژیم کودک کُش 
هستیم.به گزارش خبرگزاری مهر، »ناصرکنعانی« سخنگوی وزارت امور خارجه حمله وحشیانه 
صبح امروز رژیم کودک کش صهیونیستی علیه آوارگان فلسطینی ساکن در مدرسه تابعین در 
محله الدرج غزه را که در حال اقامه نماز صبح بودند، و منجر به شهادت و زخمی شدن صدها 
تن از غیرنظامیان فلسطینی گردید، شدیداً محکوم کرد.کنعانی این حمله وحشیانه را مصداق 

روشنی از ارتکاب همزمان جنایت نسل کُشی، جنایت جنگی و جنایت علیه بشریت دانست.
کنعانی تاکید کرد: تداوم حملات جنون آمیز رژیم صهیونیستی علیه غیرنظامیان فلسطینی و 
قتل عام وحشــیانه زنان و کودکان و سالخوردگان بویژه حمله شنیع امروز این رژیم به آوارگان 
فلسطینی ساکن در مدرسه تابعین، بار دیگر ثابت کرد که رژیم آپارتاید اسرائیل به هیچیک از 
قوانین و مقررات حقوق بین الملل و اصول اخلاقی و انســانی پای بند نیست.سخنگوی دستگاه 
دیپلماســی افزود: تنها راه مقابله با این رژیم سفّاک، اقدام محکم و قاطع کشورهای اسلامی و 
آزادیخواه جهان در حمایت عملی از ملت فلسطین و مبارزات و مقاومت مشروع این ملت علیه 
اشغالگری و تجاوز است.سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان با تاکید بر اینکه جنایت واقع 
شده در مدرسه تابعین، نمونه بارز و آشکار تهدید صلح و امنیت بین المللی است، خواستار اقدام 
فوری و مؤثر شــورای امنیت سازمان ملل بر اساس فصل هفتم منشور ملل متحد برای مهار و 
توقف جنایات بی حد و حصر این رژیم کودک کُش گردید.ناصر کنعانی با اشــاره به مسئولیت 
جامعه بین المللی در لزوم پیشــگیری و مقابله با جنایات رژیم اســرائیل تاکید کرد: کشورها و 
سازمان های بین المللی بویژه اعضای شورای امنیت و سایر نهادهای بین المللی ازجمله دیوان 
بین المللی کیفری و دادستان آن، یک بار دیگر در برابر آزمونی اخلاقی و انسانی و نیز مسؤولیتی 
بین المللی قرار گرفته اند و باید آمرین و عاملین نسل کُشی و آپارتاید، یعنی مقامات رژیم خونریز 

اسرائیل را در مقابل ارتکاب جنایات و وحشی گریه ای گسترده پاسخگو نمایند.

معــاون اول رئیس جمهور تاکید کرد که اجرای برنامه هفتم توســعه، مهمترین محور تعامل 
دولت با مجلس شــورای اسلامی است.به گزارش ایســنا، محمدرضا عارف در مراسم تودیع و 
معارفه معاونان پیشین و جدید پارلمانی رئیس جمهور اظهار کرد: به ورزشکاران عزیز کشورمان 
تبریک می گویم که در المپیک در دو صحنه پیروز شدند. یکی صحنه رقابت بود که در خیلی 
از مــوارد ما برای اولین بار به این پیروزی رســیده بودیم. فراتر از آن در صحنه اخلاق بود که 
احساس غرور می کردیم مخصوصا وقتی رفتار و کردار ورزشکاران را نسبت به جوانان هموطن 
خود می دیدیم، جوانانی که به هر دلیلی تصمیم به مهاجرت گرفتند که حق هر فرد است.وی 
افزود: پیام این ورزشکاران این بود که وطن آمادگی کامل برای پذیرش فرزندان خود را دارد و 
ان شاءالله شاهد مهاجرت معکوس باشیم. ما برای جوانان برجسته و زبده و هموطنان عزیز که 
به هر دلیل مهاجرت کردند، افتخار خدمتگزاری آن ها در داخل کشــور را پیدا می کنیم.عارف 
خاطرنشان کرد: رویکرد دولت چهاردهم این است که در یک فضای صمیمانه، برادارنه و با قبول 
این که یک هدف و یک کار داریم، قانون برنامه هفتم به عنوان میثاق ملی را اجرا کند. این که آیا 
احکامی از برنامه هفتم باید اصلاح شود یا نه، بحث فنی و کارشناسی است. ما قوانین را وحی 
منزل نمی دانیم ولی اجرای قوانین را یک اصل می دانیم.وی ادامه داد: مهمترین محور تعامل ما 
با مجلس، اجرای برنامه هفتم توسعه است. احکام فراوان و سمت و سوی بسیار خوبی در قانون 
هفتم می بینیم اما این که اهداف قانون برنامه هفتم دست یافتنی است یا باید اصلاح شود، بحث 
امروز ما نیست بلکه راهبرد دولت این است که تمام آیین نامه ها و مقررات و تکالیفش را انجام 

دهد. عارف تاکید کرد: همه باید برای پیشرفت کشور بر اساس قانون عمل کنیم.

ارسال لایحه اصلاح متناسب سازی 
حقوق بازنشستگان به مجلس

لایحه اصلاح متناسب ســازی حقوق بازنشســتگان در قانون برنامه هفتم پیشرفت از سوی 
محمد مخبر سرپرســت وقت ریاست جمهوری به مجلس شــورای اسلامی ارائه شده است.

به گزارش ایسنا، متن لایحه اصلاح متناسب سازی حقوق بازنشستگان به شرح زیر است:
جناب آقای دکتر قالیباف رییس محترم مجلس شــورای اســلامی سلام علیکم در اجرای 
اصول )۷۴( و )۱۳۱( قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران »لایحه اصلاح جزء )۲( بند )ر( 
ماده )۲۸( و تبصره )۴( ماده )۲۹( قانون برنامه پنج ساله هفتم پیشرفت جمهوری اسلامی 
ایران« که به پیشنهاد سازمان برنامه و بودجه کشور، در جلسه ۲۴/۴/۱۴۰۳ هیئت وزیران با 
قید دو فوریت به تصویب رسیده است، برای انجام تشریفات قانونی به پیوست تقدیم می شود.

محمد مخبر- سرپرســت ریاســت جمهوری مقدمــه توجیهی: نظر به اینکــه در جزء )۲( 
بند )ر( ماده )۲۹( قانون برنامه پنجســاله هفتم پیشــرفت جمهوری اسلامی ایران مصوب 
۱/۳/۱۴۰۳، صرفاً به متناسب ســازی بازنشســتگان غیرحداقل بگیر اشــاره شده است و با 

توجه به اینکه مســتمری حدود )۷۵%( بازنشســتگان سازمان تأمین 
اجتماعی حداقل بگیر و یا کمتر از آن می باشد و بر این اساس، عبارت 
»غیرحداقل بگیر« در جزء یادشــده موجب می شــود کــه این افراد، 
مشمول متناسب سازی نشــوند و همچنین به منظور امکان استمرار 
خدمت کارکنان دســتگاه ها بعد از زمان های مندرج در بندهای )۲( 
تا )۵( ماده )۲۹( قانون یادشــده، لایحه زیر که به جهت جلوگیری از 
اعتراض بازنشســتگان مورد نظر، با قیــد دو فوریت در هیئت وزیران 
تصویب شده است، برای انجام تشریفات قانونی مربوط تقدیم می شود: 
لایحه اصــلاح جزء )۲( بند )ر( مــاده )۲۸( و تبصره )۴( ماده )۲۹( 
قانون برنامه پنجســاله هفتم پیشــرفت جمهوری اسلامی ایران ماده 
۱- در جزء )۲( بند )ر( مــاده )۲۸( قانون، عبارت »غیرحداقل بگیر« 
حذف و تبصره زیر به جزء یادشــده الحاق می شود: »تبصره- حداقل 
مبلغ متناسب سازی متعلقه، معادل ده درصد )۱۰%( حداقل دستمزد 
قانون کار هر ســال بوده و در خصوص افرادی که مســتمری آنها به 
نسبت ســنوات بیمه پردازی پرداخت می شــود، این مبلغ متناسب با 
ســابقه پرداخت حق بیمه آنان خواهد بــود.« ماده ۲- در تبصره )۴( 

ماده )۲۹( قانون، عبارت »رضایت خود و« حذف می شود.

معــاون پارلمانــی رئیس جمهــور خبر داد کــه وزیران پیشــنهادی دولــت چهاردهم در 
کمیسیون های مختلف مجلس شورای اســلامی برای تقدیم برنامه های خود به نمایندگان 
حضور یافته و به دغدغه ها و پرسش های  ایشان پاسخ  خواهند داد.به گزارش ایسنا،  معاونت 
پارلمانی ریاســت جمهوری اعلام کرد که »شــهرام دبیری در طی هفته گذشته و بلافاصله 
پس از این که توســط رئیس جمهور به عنوان معاون امور مجلس ریاست جمهوری منصوب 
شد با توجه به نزدیک شدن به آغاز دولت چهاردهم، معرفی وزرای پیشنهادی و لزوم تشکیل 
کابینه ، رایزنی های و جلسات فشرده ای با مجمع نمایندگان، کمیسیون ها و فراکسیون های 
مختلف مجلس، با هدف همگرایی و تقویت ســطح تعامل دولت و مجلس و نیز هم فکری و 
هم افزایی ظرفیت های دوقوه در پیش گرفت تا با نزدیک شــدن دیدگاهای دو طرف، جلوه 
همدلی و همکاری در صحن علنی و زمان بررســی اعتبــار وزرا بروز کند.دیدار و گفت وگو 
با اعضای مجمع نمایندگان استان های مختلف از جمله همدان، اصفهان، آذربایجان شرقی، 
سیستان و بلوچســتان، نمایندگان اهل سنت و رایزنی با کمیســیون ها و فراکسیون هایی 
همچون فراکســیون مستقلین ولایی، کمیسیون بهداشت و درمان و نیز دیدارهای جداگانه 
با شــماری از نمایندگان در محل مجلس شــورای اســلامی و دفتر معاونت امور مجلس از 
مهمتریــن برنامه هایی بود که معاون پارلمانی رئیس جمهور طی هفته گذشــته بی وقفه و 
بدون تعطیلی برای تحقق برنامه ها و اهداف دولت با تمرکز بر بررسی صلاحیت وزرای کابینه 
چهاردهم تشکیل شد و عملا معاونت پارلمانی به کانون رایزنی و ارتباط با قوه مقننه تبدیل 
شده است.معاون پارلمانی رئیس جمهور در این دیدارها با تاکید بر این که »ارتباط نزدیک و 
تعامل ســازنده و گسترده با نمایندگان مجلس شورای اسلامی از اولویت های اساسی دولت 
وفاق ملی اســت« بر ضرورت همگرایــی  همکاری دو قوه در رفع مشــکلات مردم تاکید 
کرد.دبیری با تاکید بر هماهنگی پزشــکیان با معیارهای تعیین شــده از سوی رهبر معظم 
انقلاب اســلامی در معرفی وزرای پیشنهادی به مجلس شورای اسلامی، کارآمدی، تخصص 
و پاکدســتی را از معیارها و شــروط اصلی دولت در انتخاب مدیران عنوان و تصریح کرد: 

مشی و رویکرد رئیس جمهور در هماهنگی و مشورت 
بــا رهبری عزیز هیچ  تعــارض و منافاتی با اختیارات 
و آزادی عمــل نمایندگان در اعلام نظر و رای اعتماد 
به وزرای پیشــنهادی دولت ندارد و معتقد است رأی 
اعتماد به وزیران پیشــنهادی، حق نمایندگان محترم 
مجلس شورای اسلامی است. نمایندگان حق انتخاب 
دارند و در نهایت آنان هســتند کــه باید در این باره 
تصمیم گیری کنند و دولت حتی به نظر مخالف آنان، 
احتــرام می گذارد و آنرا قبــول دارد.معاون پارلمانی 
رئیــس جمهور کــه از اعلام فهرســت اعضای هیات 
وزیــران به مجلس در روز یکشــنبه ـ بیســت و یکم 
مــرداد ماه ـ خبــر داده بود،  اظهارداشــت: معاونت 
امور مجلس در راســتای فراهم کردن بستری مناسب 
برای تعامل و ارتباط هرچه بهتر وزیران پیشــنهادی 
بــا نمایندگان مجلــس، برنامه جامعــی تنظیم کرده 
اســت تا وزیران پیشنهادی در کمیسیون های مختلف 
حضــور یابند. در این نشســت ها وزیران پیشــنهادی 
برنامه های خود را بــه نمایندگان تقدیم خواهند کرد 
و به دغدغه ها و پرسش های ایشان پاسخ  خواهند داد 
و امیدواریــم این مســیر دیدگاه ها و نظرات دو طرف 
را به هم نزدیک کند تــا با رای حداکثری نمایندگان 
محترم دولت چهاردهم کار خود را برای خدمتگزاری 

به مردم آغاز کند.«

هیئت عالی نظارت مجمع تشــخیص مصلحت نظام مغایرت های مصوبه مجلس شــورای اســلامی درباره طرح اصلاح تبصره۶ و 
۱۳ قانون بودجه ۱۴۰۳ با سیاســت های کلی نظام را بررســی کرد. به گزارش ایســنا، اعضای هیئت عالی پس از استماع گزارش 
کمیسیون های تخصصی و نیز رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به بحث و تبادل نظر پرداختند و این مصوبه را مغایر سیاست های 
کلی نظام ندانســتند. در بند »ب« اصلاحی تبصره ۱۳ قانون بودجه ســال ۱۴۰۳ کل کشور آمده است که حکم مندرج در آن بند 
مبنی بر اختصاص یک درصد از هزینه های شرکت های دولتی، بانک ها و موسسات وابسته به دولت برای هم افزایی و ارتقاء فعالیت ها و تولیدات فرهنگی و ورزشی شامل شرکت های زیان ده، 
دارای زیان انباشــته و سربه ســر مندرج در پیوست شماره ۳ قانون بودجه و نیز شرکت هایی که یک درصد هزینه آنها بیش از کل سود آنها است، نمی شود. اعضای هیئت عالی نظارت در 
ادامه جلسه مغایرت های مصوبه مجلس شورای اسلامی در خصوص طرح اصلاح قانون نظام صنفی با سیاست های کلی نظام در دستور کار قرار دادند. همچنین اعضا پس از ارائه گزارش 
کمیسیون مرتبط و گزارش کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی به بحث و تبادل نظر پرداختند. پس از رای گیری به عمل آمده، مغایرتی با سیاست های کلی احراز نشد. در این 
جلســه همچنین طرح اصلاح تبصره یک ماده ۳۸ قانون آیین نامه داخلی مجلس درخصوص تعیین اعضای کمیســیون های تخصصی مجلس بررســی شد که اعضای هیئت آن را مغایر 

سیاست های کلی نظام ندانستند.

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: کمیسیون عمران به صورت میدانی و سامانه ای بر عملکرد شرکت های حمل و نقل 
در ایام اربعین حسینی نظارت خواهد کرد و قطعا با شرکت های متخلف مطابق قانون برخورد خواهد شد.حبیب قاسمی در گفت وگو با ایسنا با اشاره 
به ضرورت برخورد با گران فروشی بلیت وسایل حمل و نقل زائران اربعین حسینی، بیان کرد: در کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی کمیته ای 
تحت عنوان کمیته حمل و نقل داریم. این کمیته مسائل سخت افزاری و نرم افزاری حوزه حمل و نقل ریلی، جاده ای، هوایی و زمینی را دنبال می کند. 
مجموعه کمیته حمل و نقل ما  به عنوان تخصصی ترین بخش در قوه مقننه ذیل کمیسیون عمران  مجلس تدابیر خاصی را برای تسهیل تردد زائران 

اربعین حسینی دنبال خواهند کرد.وی در ادامه اظهار کرد: در جلساتی با مسئولان وزارت کشور، حوزه حمل و نقل، رئیس سازمان شهرداری ها و دهیاری ها تاکنون در این کمیته تشکیل شده 
است. برآورد این کمیته بر این است که حدود ۲ میلیون نفر در بازه زمانی اربعین از مسیر زمینی و جاده ای زائر داشته باشیم. تدابیر لازم  اندیشیده شده است. هم از ظرفیت اتوبوس های بین 
شهری و هم تعدادی از اتوبوس های خط واحد های شهرداری ها استفاده خواهد شد. نماینده مردم شهرضا در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: با آسیب شناسی سنوات گذشته یکسری 
تداخل ها و بی برنامگی ها احصا شد. بعضا شرکت های مسافربری سوءاستفاده هایی داشتند که خللی در کار ایجاد می کرد. امسال امیدوار هستیم تا ایرادات سال گذشته مرتفع گردد. کمیسیون 
عمران مجلس هم به صورت میدانی و هم به صورت سامانه ای و از طریق فضای مجازی بر روند تردد زائران نظارت کرده و انتظار ما  رسیدگی به اعتراضات و گله مندی زائران به صورت ویژه است.

مجمع تشخیص مصلحت نظام بررسی کرد
تعیین تکلیف برای معافیت شرکت های دولتی زیان ده از اختصاص هزینه فرهنگی

یک عضو کمیسیون عمران:

با گران فروشی بلیت در ایام اربعین برخورد می شود

تودیع و معارفه معاونان پارلمانی ریاست جمهوری

عارف: رویکرد دولت چهاردهم، اجرای قانون برنامه هفتم توسعه است

معاون پارلمانی رئیس جمهور خبر داد

وزیران پیشنهادی در کمیسیون های مختلف مجلس حضور می یابند



3روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
شنبه 20 مرداد 1403  5 صفر 1446  10 آگوست 2024اقتصاد کلان

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad5466  سال بیستم    شماره    

www.sobh-eqtesad.ir
info@sobh-eqtesad.ir

گزیده خبر نفت ایران خریداران جدیدی یافترویترز مدعی شد
رویترز با استناد به منابع کشتیرانی و داده ها، در گزارشی مدعی 
شــد ایران خریداران جدیدی برای نفت خام خود پیدا کرده و 
محموله های نفتی این کشور، به عمان و بنگلادش ارسال شده 
است.به گزارش ایســنا، رویترز گزارش کرد بر اساس داده های 
کشــتیرانی موجود، در اوایل سال جاری، نفتکش ها در نزدیکی 
بنادر بنگلادش و عمان مشاهده و ردیابی شدند.به تازگی برآورد 
شده اســت که تولید نفت ایران با وجود تحریم های آمریکا، به 
بالاترین سطح خود از سال ۲۰۱۸ صعود کرده است.جواد اوجی 
- وزیر نفت ایران ماه گذشــته خبر داد که تهران در حال حاضر 
نفت خود را به ۱۷ کشــور صادر می کنــد. ایران میعانات گازی 
)نفت بســیار سبک( را با صادرات بیشــتر آن، به ارزش افزوده 
تبدیل کرده است.بنا بر یافته های نظرسنجی ماهانه رویترز که 
هفته گذشته منتشــر شد، تولید نفت خام ایران در ژوئیه، طور 
میانگین، ۳.۲۲ میلیون بشکه در روز بود که بالاترین میزان تولید 
ایران اســت که از ســال ۲۰۱۸، در نظرسنجی رویترز منعکس 
شده است.به گفته وزیر نفت، ایران موفق شده است تولید نفت 
خود را ۶۰ درصد افزایش دهد و از ۲.۲ میلیون بشکه در روز در 
زمان آغاز به کار دولت سیزدهم در سال ۲۰۲۱، به ۳.۶ میلیون 
بشکه در روز در حال حاضر افزایش دهد. ایران همچنین درآمد 
نفتی ســالانه خود را از ۹ میلیارد دلار در سال ۲۰۲۰، به ۲۸.۴ 

میلیارد دلار افزایش داده اســت.بر اساس این گزارش داده های 
مختلف ردیابی کشتی ها در سال جاری نشان می دهد که تهران، 
صادرات نفت خود را در ماه های اخیر افزایش داده و به بالاترین 

حد در شش سال گذشته رسانده است.اوجی در ۱۹ مارس سال 
۲۰۲۴ اظهار کرده بود: جمهوری اسلامی تولید نفت و گاز خود 
را ۲۰ درصد نسبت به سال گذشته، افزایش داده است. بر اساس 

گزارش اویل پرایــس، ایران افزایش تولید نفت خود را به چهار 
میلیون بشکه در روز، هدف گذاری کرده است.

یک شــرکت دانش بنیان با هدف تعیین دقیق عیار زعفران و بررسی تقلب و ناخالصی های 
زعفران، دســتگاه آنالیزور زعفران را عرضه کرده که می تواند با دقت و ســرعت بالا، نتایج 
مورد نظر را ارائه دهد.به گزارش ایســنا، محمد جواد کارگر شورکی، مدیرعامل این شرکت 
دانش بنیان گفت: امروزه، صنایع غذایی برای تعیین کیفیت زعفران و تشخیص تقلب، به طور 
فزاینده ای به روش اسپکتروفتومتری روی آورده اند؛ از این رو سازمان بین المللی استاندارد و 
سازمان استاندارد ملی ایران روش اسپکتروفتومتری را به عنوان روشی برای ارزیابی کیفیت 
زعفران و تشــخیص تقلب آن تعیین کرده است.وی با اشاره به ساخت این دستگاه در این 
شرکت، منبع نور، نگهدارنده نمونه، عنصر پراکننده نور )جهت تفکیک نور به اجزای طیفی( 
 )CMOS و آشکارســاز را از بخش  های اساسی اســپکتروفتومتر )آنالیزور زعفران مبتنی بر
برشمرد و گفت: دستگاه آنالیزور زعفران، نور الکترومغناطیسی منبع را به نمونه زعفران از 
پیش آماده شده می تاباند و پس از جذب بخشی از تابش، مابقی نور را از ماده عبور می  دهد 
و پس از آن، توسط یک توری پراش تجزیه شده و به آشکارساز CMOS می رسد.مدیرعامل 
این شــرکت دانش بنیان، با بیان اینکه از سال گذشته تاکنون ۵۰ دستگاه به فروش رسیده 
 CMOS است، اظهار کرد: نوع آشکارســاز مورد استفاده در دستگاه اسپکتروفتومتر حسگر
است که آرایه  ای از هزاران آشکارساز منفرد است و سرعت اسکن بسیار بالایی دارد. همچنین 
دستگاه آنالیزور زعفران تولید شده قدرت خوانش بسیار بالایی دارد.به نقل از معاونت علمی 
ریاست جمهوری، کارگر، یکی از ویژگی های دســتگاه آنالیزور زعفران را سامانه رایانه ای و 
مانیتور همراه تاچ اســکرین متصل به دستگاه دانست و افزود: این رایانه کوچک متصل به 
آنالیزور، نتایج خروجی را نمایش می دهد و کاربر با انتخاب مد کاری مختلف، نتایج مختلفی 

را می  تواند گزارش کند.

معــاون زیرســاخت کلید عمومی و امنیت اطلاعات تجاری مرکز توســعه تجارت الکترونیکی، گفت: صــدور گواهی امضای الکترونیکی 
در ســه ماهه نخست ســال جاری نسبت به مدت مشابه در سال قبل، ۶۵.۵ درصد رشد داشته اســت.به گزارش ایسنا، رضا جوادی نیا 
- معاون زیرســاخت کلید عمومی و امنیت اطلاعات تجاری مرکز توســعه تجارت الکترونیکی گفت: در ســه ماهه نخست سال ۱۴۰۳ 
حدود یک میلیون و ۲۰۰ هزار گواهی امضای الکترونیکی در زیرســاخت کلید عمومی کشــور صادر شده که نسبت به مدت مشابه در 
سال قبل بیش از ۶۵.۵ درصد رشد داشته است.وی در ادامه با اشاره به تلاش های صورت گرفته در راستای توسعه به کارگیری امضای 
الکترونیکی در کشــور، تصریح کرد: مرکز توســعه تجارت الکترونیکی بر اســاس آئین نامه اجرایی ماده ۳۲ قانون تجارت الکترونیکی و 

بند ۷ ماده ۳ اساسنامه آن، متولی توســعه به کارگیری امضای الکترونیکی در کشور است.
معاون زیرســاخت کلید عمومی و امنیت اطلاعات تجاری مرکز تتا در ادامه، افزود: در ســال های اخیر، اقدامات متنوعی در راســتای 
توســعه به کارگیری امضای الکترونیکی توســط این مرکز انجام شده، که توســعه مراکز میانی فعال در زیرساخت کلید عمومی کشور و 
بهبود ســطح خدمات این مراکز از جمله این موارد است.وی با اشــاره به اقدامات انجام گرفته در سال های اخیر در راستای سهولت و 
تســریع فرآیند دریافت گواهی الکترونیکی، گفت: صدور گواهی امضای الکترونیکی برای افراد و ســازمان ها در کشور با راه اندازی مرکز 

میانی عام به عنوان اولین مرکز میانی در ســال ۱۳۸۹ آغاز شد.
بنا بر اعلام مرکز توســعه تجارت الکترونیکی، جوادی نیا با اشــاره به تلاش های صورت گرفته برای فرهنگ سازی بهره برداری از امضای 
الکترونیکی، اظهار کرد: از ســال ۱۳۹۹ با فراهم شــدن امکان صدور گواهی الکترونیکی در بســتر تلفن همراه، شــاهد رشد چشمگیر 
صــدور و اســتفاده از امضای دیجیتال در کاربردها و ســامانه های مختلــف بوده ایم.وی در ادامه، افزود: بیشــترین آمار صدور گواهی 
الکترونیکــی در این بازه متعلق به ســال ۱۴۰۲ بــوده که بیش از ۴ میلیون و ۲۵۰ هزار گواهی امضای دیجیتال در زیرســاخت کلید 
عمومی کشــور صادر شــده است. معاون زیرســاخت کلید عمومی و امنیت اطلاعات تجاری مرکز تتا در پایان با اشاره به صدور حدود 
یک میلیون و ۲۰۰ هزار گواهی امضای الکترونیکی در ســه ماهه نخســت سال ۱۴۰۳ و رشد ۶۵.۵ درصدی آن نسبت به مدت مشابه 
در ســال قبل، عنوان کرد: با توجه به اضافه شــدن دو مرکز میانی خصوصی جدید به مجموع مراکز میانی فعال از ابتدای سال ۱۴۰۳ 
انتظار می رود که امســال نیز با رشــد مطلوبی در حوزه صدور و به کارگیری امضای دیجیتال در کشور مواجه بوده و آمار صدور گواهی 

الکترونیکی برای اولین بار از مرز ۵ میلیون گواهی در ســال عبور کند.

الکتریکی در خودروهای 

بزرگ ترین بازار خودروی جهان از غرب جلو زد
نتایج بررســی ها نشــان داد که بازار خودروی چین به نقطه عطفی دســت می یابد زیرا خودروهای برقی و هیبریدی نیمی از فروش ماه 
جولای را شــامل شــدند.به گزارش ایسنا، داده های صنعتی نشان داد که نیمی از تمام وســایل نقلیه فروخته شده چین در ماه جولای، 
خودروهای الکتریکی جدید یا پلاگین هیبریدی بودند و این نقطه عطفی است که نشان می دهد بزرگ ترین بازار خودروی جهان تا چه 
حد از همتایان غربی در پذیرش خودروهای الکتریکی جلوتر بوده اســت.داده های انجمن خودروهای مســافری چین نشان می دهد که 
فروش خودروهای به اصطلاح انرژی نو در ماه گذشته نسبت به مدت مشابه سال قبل ۳۷ درصد افزایش یافت و رکورد ۵۰.۷ درصد از 
فروش خودرو را به خود اختصاص داد.فروش خودروهای انرژی نو تنها ۷ درصد از کل فروش خودرو در چین را سه سال پیش تشکیل 
می داد، اما ســرمایه گذاری های ســنگین آن در زنجیره های تامین خودروهای برقی باعث رشــد صنعت داخلی خودروهای برقی شــده 
اســت و بســیاری از برندهای معتبر خارجی را به تلاش برای جبران وادارکرده اســت. در مقابل، بر اساس گزارش اداره اطلاعات انرژی 
ایالات متحده، ســهم فروش خودروهای الکتریکی و هیبریدی در ایالات متحده در ســه ماهه اول سال جاری به ۱۸ درصد رسیده است.

ســرعت رشــد خودروهای انرژی نو در چین از افزایش ۲۸.۶ درصدی در ژوئن شــتاب 
گرفت. فروش خودروهای برقی در جولای ۱۴.۳ درصد افزایش یافت که نســبت به رشد 
۹.۹ درصدی در ماه ژوئن افزایش یافت.رشــد قابل توجه در فروش خودروهای انرژی نو 
بــه برخی از برندهای محلی از جمله بی وای دی و لی آتو کمک کرد تا رکوردهای فروش 
ماهانــه جدیدی را در ماه جــولای ثبت کنند. اما فروش کلــی خودروهای داخلی ۳.۱ 
درصــد کاهش یافت و برای چهارمین ماه متوالی با کاهــش اعتماد مصرف کننده همراه 
شــد زیرا اقتصاد با توجه به بحران طولانی مدت در بازار املاک تلاش می کند تا شــتاب 

بگیرد.ضعف در بازار خودرو، باعث شــد که یارانه های نقدی برای خرید خودرو دو برابر  شــود. علاوه بر این، برخی از شهرهایی که خرید 
خــودرو را محدود کرده اند، برای کاهش محدودیت ها تلاش کرده اند. جنگ طولانی قیمتی که شــاهد ســیل رقابت برندهای داخلی بر 
روی مدل های جدیدتر و ارزان تر بود نیز در حال کاهش اســت، زیرا خودروســازان به دنبال محافظت از ســود هستند و انتظار تثبیت 
بیشــتر در ماه های آگوست و سپتامبر را دارند. شــرکت بزرگ خودروهای برقی چین بی وای دی در ماه جولای به ارائه تخفیف ها ادامه 
داد، اما با شــدت کمتری نســبت به نیمه اول بود.رویترز گزارش کرد کارشناسان اظهار کردند که صادرات خودرو در ماه جولای نسبت 
به ســال قبل ۲۰ درصد افزایش یافته است که از ۲۸ درصد افزایش در ژوئن کاهش یافته است، زیرا خودروهای الکتریکی ساخت چین 

اروپا آماده می شوند. برای تعرفه های موقت اتحادیه 

سامانه آنلاین بازار گوشت را تنظیم 
می کند؟

در حالی که طی ۷ ســال گذشته قیمت گوشــت قرمز افزایش ۱۴ برابری 
داشته، شــهرداری تهران برای بهبود وضعیت سفره مردم به لحاظ مصرف 
کالای اساســی آغاز به عرضه این کالا در اپلیکیشــن شهرزاد کرد، اما هنوز 
تمام فروشــگاه های زیر مجموعه شــهرداری با این عنوان گوشتی به آن ها 
عرضه نشــده که به گفته رئیس اتحادیه گوشت قرمز باید منتظر اقدامات و 
نتایج آن در آینده باشیم.به گزارش ایسنا، به دلیل خشکسالی دو سال اخیر 
و افزایش هزینه دامداران به علت حذف ارز ترجیحی که یک تکلیف قانونی 
بود، پشتوانه دامی کشور به علت عرضه بیشتر دام های مولد دچار آسیب شد 
که در همین راســتا برای رفع این مشکل، واردات گوشت گرم و منجمد در 
دســتور کار دولت قرار گرفت که تاکنون نیز طبق روال در حال انجام است. 
اما نباید از نظر دور داشــت که بحث قیمــت همواره یک موضوع مهم بوده 
که دولت باید شــرایط بازار را در نظر بگیــرد و اقدامات لازم را برای تنظیم 
قیمت ها انجام دهد. البته، این تنظیمات باید بازار را به سمت تعادل رسانده و 
تضمین کند که تمامی اقشار جامعه به گوشت گرم دسترسی داشته باشند.

طبق آمارهای مرکز آمار ایران، از فروردین ســال ۱۳۹۷ تا اردیبهشــت ماه 
ســال ۱۴۰۳، قیمت سبد مصرفی خانوار بیش از هفت برابر شده است. این 
در حالی  است که قیمت یک کیلوگرم گوشت در این مدت بیش از ۱۴ برابر 
رشد داشــته، طی هفت سال اخیر، قیمت یک کیلوگرم گوشت گوسفندی 
۱۴.۵ برابر شــده است. گوشت گاو و گوســاله نیز در همین مدت افزایش 
قیمــت ۱۴ برابری را تجربه کرده اند. در پــی این افزایش قیمت ۱۴ برابری 
و کاهش این محصول از ســبد مصرفی خانوار، برخی ارگان ها برای رساندن 
سریع تر و به صرفه تر گوشت به دست مردم دست به کار شده و تحت عنوان 
فروش اینترنتی گوشت قرمز را در غالب طرحی  به صورت پایلوت آغاز کردند 
که مردم بتوانند در دســته کالاهای یارانه ای گوشت قرمز را ارزان تر از بازار 
خریداری کنند، اپلیکیشــن شهرزاد که از سوی شهرداری پایه گذاری شده، 
گوشــت مخلوط با قیمت ۲۹۹ هزار تومان در آنجا ثبت شده است.گزارش 
میدانی خبرنگار ایسنا در پی مراجعه به برخی فروشگاه ها نشان داد که این 
محصول هنوز در بسیاری از فروشگاه های زنجیره ای اعم از رفاه، شهروند و... 
وجود نداشــت و به گفته مسئولین فروشگاه ها هنوز با این عنوان گوشتی به 
آن ها عرضه نشــده بود.  اما مراجعه به یکی از فروشگاه های زنجیره ای رفاه 
در حوالی ولیعصر نشان داد  که گوشت های عرضه شده شهرداری در آن جا 
عرضه شــده بود. گوشت مخلوط گوساله و بسته بندی شده ای که بر اساس 
مشاهدات و گفت وگو با فروشندگان متوجه شدیم که برخی نیز از این شرایط 
سوء استفاده کرده و این محصول را خریداری  و در قصابی ها با قیمت بالاتری 
به فروش می رسانند تا سود کنند.  اما اینکه این طرح تا میزان قابلیت اجرایی 
داشته و می تواند نیاز مردم را مرتفع کند به سراغ رئیس اتحادیه گوشت قرمز 
و همچنین مدیر فناوری اطلاعات شهرداری رفتیم تا در جریان جزئیات این 
طرح قرار بگیریم.علی اصغر ملکی- رئیس اتحادیه گوشت قرمز- در گفت وگو 
با ایسنا، درباره اپلیکیشن راه اندازی شده تحت عنوان فروش اینترنتی گوشت 
قرمز اظهار کرد: چند روزی است که تبلیغات این سامانه روی بیلبوردها نصب 
شده، اما هنوز خبری از عرضه گوشت ارزان نیست و به عقیده من این حرکت 
در ایــن مقیاس اصلا قابلیت اجرایی ندارد، اما بــاز منتظر اقدامات و نتایج 
هستیم.توزیع ۱۵ تن گوشت تنظیم بازار طی یک ماه گذشته  خطیبی- مدیر 
فناوری اطلاعات شهرداری - در گفت وگو با ایسنا، درباره جزئیات طرح توزیع 
گوشــت در سامانه شهرزاد اظهار کرد: در حال حاضرحدود یک ماه است که 
گوشت تنظیم بازار در سامانه شــهرزاد توزیع می شود و ۶۰۰۰ سفارش در 
ســامانه ثبت شده و ۸ تن گوشت گوسفندی و ۷ تن گوشت گوساله توزیع 
شــده است، به این صورت که در سامانه ثبت نام می کنند و تا سقف ۶ کیلو 
به صــورت ماهانه هر فردی که ثبت نام کند می تواند گوشــت تنظیم بازاری 
خریداری کنند.وی افزود: در حال حاضر گوشتی که در بازار و با هدف تنظیم 
بازار توزیع می شــود از نظر قیمت، یک دوم قیمت بازار اســت و برای اکثر 
اقشــار جامعه که نمی توانند گوشت مصرف کنند و مجبور شده اند 
به دلیل قیمت بالا از سبد غذایی خود حذف کنند می توانند از این 
محصولات استفاده کنند چرا که درحال حاضر قیمت ران گوسفند 
۳۲۰ هزار تومان و راسته گوسفندی نیز ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان است 

و قیمت آن نصف بازار گوشت برآورد شده است.

خطیبی در پایان تصریح کرد: در کل هر دو نوع این گوشت ها گرم هستند و 
هیچکدام کیفیت بدی ندارند و شاید بنابر سلیقه شخصی مورد پسند باشد 
یا نباشد چرا که این گوشت ها از نقاط مختلفی همچون استرالیا، بلغارستان، 
روسیه وارد کشور می شوند برخی از این محصولات همچون گوشت روسیه 
پرچرب و برخی همچون گوشــت استرالیا کم چرب هستند و بستگی دارد 

کدام نوع طبق ذائقه و علاقه مردم باشد.

با امید به کاهش نرخ بهره فدرال رزرو آمریکا

طلای جهانی درخشان ماند اما 
دلار عقب رفت

قیمــت جهانی طلا پس از افزایش زیاد جلســه قبل که با کاهش بازدهی 
خزانــه داری ایالات متحده تقویت شــد، ثابت ماند، زیرا ســرمایه گذاران 
اطمینان داشتند که فدرال رزرو نرخ های بهره را در سپتامبر کاهش خواهد 
داد.به گزارش ایســنا، هر اونس طلا پــس از افزایش ۱.۹ درصدی در روز 
پنجشنبه، تغییر چندانی نداشت و به ۲۴۲۷ دلار و ۷۳ سنت رسید. قیمت 
طلای آمریکا با ۰.۴ درصد افزایش به ۲۴۷۳ دلار و ۴۰ سنت رسید. با این 
حال، شمش در این هفته ۰.۶ درصد سقوط کرد.زین واودا، تحلیلگر بازار در 
MarketPulse by Oanda گفت چشم انداز طلا در میان مدت، همچنان مثبت 
اســت و احتمال دارد هر افتی به دلیل عوامل زیربنایی اقتصاد کلان کوتاه 
مدت باشــد.داده های بیکاری آمریکا نگرانی های مربوط به رکود را کاهش 
داد و قیمــت طلا را افزایش داد. عــلاوه بر این، نظرات فدرال رزرو در این 
هفته از این ایده که کاهش نرخ بهره ممکن است در آینده باشد، حمایت 
کرده است.دلار در برابر رقبای خود ۰.۱ درصد کاهش یافت و طلا را برای 
سایر دارندگان ارز جذاب تر کرد، در حالی که بازدهی ۱۰ ساله خزانه داری 
کاهش یافت.سیاســت گذاران بانک مرکزی ایالات متحده اطمینان دارند 
که تــورم به اندازه کافی کاهش می یابد تا امکان کاهش نرخ بهره را فراهم 
کند. آنها نشــانه های خود را از اندازه و زمان کاهش نرخ ها نه از آشفتگی 
بازار سهام، بلکه از داده های اقتصادی خواهند گرفت.تمرکز سرمایه گذاران 
اکنون به شاخص قیمت مصرف کننده ایالات متحده تغییر می کند که قرار 
است در هفته آینده ارائه شود تا اطلاعاتی در مورد مسیر احتمالی سیاست 
فدرال رزرو داشته باشد.اوله هانسن، رئیس استراتژی کالا در بانک ساکسو 
در یادداشــتی گفت ما دیدگاه مثبتی نسبت به طلا به عنوان پوششی در 
برابر آشفتگی داریم. اگر فدرال رزرو شروع به کاهش نرخ کند، احتمالاً در 
اوایل ماه آینده، سرمایه گذاران از طریق صندوق های قابل معامله در بورس 

به طلا بازمی گردند.

یکی از شــرکت های ســرمایه گذاری خطرپذیر تاکنون بیش از ۱۰۰ هزار میلیارد تومان برای حمایت از ایده های شــرکت های اســتارت آپی و نوپا 
سرمایه گذاری خطرپذیر کرده است.به گزارش ایسنا، سرمایه گذاری خطرپذیر، سرمایه گذاری است که در استارت آپ ها و کسب و کارهای کوچکی 
که معمولا ریســک بالایی با پتانســیل رشد نمایی بالا دارند، صورت می گیرد. هدف از سرمایه گذاری خطرپذیر کسب بازده بسیار بالا برای شرکت 
ســرمایه گذاری پذیر است که معمولا در قالب تصاحب استارت آپ یا عرضه اولیه سهام صورت می گیرد.سرمایه گذاری خطرپذیر گزینه ای عالی برای 
استارت آپ هایی است که به دنبال رشد خیلی زیاد و سریع هستند و از آنجایی که این سرمایه گذاری ها نسبتا بزرگ هستند، استارت آپ های متقاضی این نوع سرمایه گذاری باید آماده گرفتن 
آن پول و رشد کردن باشند.شرکای یک شرکت سرمایه گذاری خطرپذیر آمادگی سرمایه گذاری در بازه ۷ تا ۱۰ ساله را دارند. نتیجه این سرمایه گذاری کمک به پوشش زیان های ناشی از 
شکست های متعدد سرمایه گذاری های پر ریسک است.در این راستا یکی از شرکت های سرمایه گذاری خطرپذیر از ایده های خلاقانه و افرادی که می خواهند به یک استارت آپ موفق تبدیل 
شوند، حمایت می کنند. حمایت های این شرکت به صورت سرمایه گذاری و همچنین ارائه دانش فنی است.خدمات حمایتی این شرکت از تیم ها و شرکت های استارت آپی شامل تزریق 
سرمایه، فضای کار، نیروی انسانی، تجربه و دانش فنی می شود. حمایت های این شرکت از استارت آپ ها شامل سرمایه گذاری بالا و ریسک پذیر است.برای این منظور این شرکت پلتفرمی 
را طراحی کرده اســت و در آن از همه کســانی که دارای ایده هستند دعوت کرده تا ایده های قابل سرمایه گذاری خطرپذیر خود را بارگذاری کنند. این شرکت تاکنون بیش از ۱۰۰ هزار 

میلیارد تومان در بیش از ۳۱۳ پروژه فعال سرمایه گذاری کرده است.

مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران از خرید ۱۱ میلیون تن گندم داخلی از کشاورزان ۳۱ استان کشور به ارزش ۱۹۳ هزار میلیارد تومان خبر داد و 
گفت: میزان خرید گندم در سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته با ۱۷ درصد رشد، بیش از یک و نیم میلیون تن افزایش داشته است.به گزارش 
ایسنا، به نقل از شرکت بازرگانی دولتی ایران )مبدأ(، سید سعید راد با اعلام اینکه تاکنون خرید گندم از کشاورزان در هر یک از استان های خوزستان، 

گلستان و کردستان از مرز یک میلیون تن و خرید گندم از کشاورزان در هر یک از پنج استان فارس، کرمانشاه، همدان، آذربایجان غربی و خراسان رضوی از مرز نیم میلیون تن عبور کرده 
است، افزود: در ۲۲ استان کشور، خرید گندم نسبت به سال گذشته روند صعودی داشته است. وی با اشاره به اینکه دو استان گلستان و اصفهان با ۱۰۰ درصد رشد و استان های خراسان 
شــمالی، مرکزی و همدان با بیش از ۷۰ درصد رشــد، بیشــترین افزایش خرید گندم را داشته اند، اظهار کرد: پس از این پنج استان، در ۶ استان اردبیل، چهارمحال و بختیاری، خراسان 
رضوی، زنجان، آذربایجان شرقی و خراسان جنوبی، خرید گندم بین ۳۰ تا ۵۰ درصد داشته است. معاون وزیر جهاد کشاورزی، ارزش خرید گندم از کشاورزان را ۱۹۳ هزار میلیارد تومان 
در سال جاری که ۵۲ هزار میلیارد تومان بیشتر از مدت مشابه سال گذشته است، اعلام و خاطرنشان کرد: از این میزان، بیش از ۹۴ هزار میلیارد تومان و به عبارتی، ۴۹ درصد از مطالبات 

گندمکاران از سوی دولت به حساب ایشان واریز شده و پرداخت باقی مانده مطالبات این عزیزان نیز در دست پیگیری و اقدام است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی اعلام کردحمایت ۱۰۰ همتی خطرپذیر برای توسعه ایده های استارت آپی

ارزش گندم  خریداری شده از کشاورزان به ۱۹۳ همت 
رسید

صدور یک میلیون و ۲۰۰ هزار گواهی امضای الکترونیکی تا پایان بهار امســال

معاون وزیر صمت  اعلام کرد؛

راه اندازی ۶۵۰ کارگاه تولیدی در شهرکهای صنعتی
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با گذشت بیش از یکسال از تصویب آیین نامه حمایت از کسب و کارهای اقتصاد دیجیتال کارنامه 
دســتگاه ها و سازمان ها در حمایت از کسب و کارهای دیجیتال منتشر شد.به گزارش خبرنگار 
مهر، وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات ۲۳ آبان ۱۴۰۱ ضوابط شناسایی سکوهای مشمول طرح 
حمایت از سکوها و کســب و کارهای اقتصاد دیجیتال و شرایط بهره مندی از حمایت های آن را 
منتشــر و فراخوان شناسایی ســکوهای علاقمند به حضور در طرح حمایت از سکوها و کسب و 
کارهای اقتصاد دیجیتال را اعلام کرد. این فراخوان به دنبال تصویب آیین نامه حمایت از کسب و 
کارهای اقتصاد دیجیتال توسط کارگروه اقتصاد دیجیتال با عضویت ۶ وزیر و نمایندگانی از برخی 
نهادهای ذیربط از جمله بانک مرکزی و معاونت فناوری ریاســت جمهوری منتشــر شد.کارگروه 
اقتصاد دیجیتال با اختیارات قانونی از سوی ریاست جمهوری، آیین نامه حمایت از کسب و کارها 
را مورد بررسی قرار داد و نتیجه آن از طرف دولت ابلاغ شد که شامل ۱۴ ماده و ۳۰ نوع حمایت 
است. آیین نامه مزبور با هدف حمایت از کسب و کارها و سکوهای ارائه دهنده سرویس به کسب 
و کارها تدوین شد و به این ترتیب کسب و کارها، سکوها و مردم، سه مخاطب اصلی این آیین نامه 
محسوب می شوند.در این آیین نامه که حدود ۲۰ نوع امکان و حمایت قانونی جدید برای سکوها 
و کســب و کارهای اینترنتی پیش بینی شده اســت در قالب تکالیفی برای دستگاه های مختلف 
در قالب این آیین نامه ابلاغ شده است.تسهیلاتی همچون امکانات متنوع پرداخت، فراهم کردن 
زیرساخت های ســخت افزاری، برخورداری از مزایای استقرار در پارک های علم و فناوری، تبلیغ 
در سازمان صدا و سیما و … در این آیین نامه پیش بینی شده است.مسئولیت پیگیری و کمیته 
نظارتی که در راستای اجرای آیین نامه حمایتی دولت از کسب و کارهای حوزه اقتصاد دیجیتال 
ابلاغ شده است به عهده چند وزارتخانه شامل وزارت ارتباطات، اقتصاد و صمت است.آمار کسب 
و کارها روی ســکوهای بومی ۲ برابر شــد حال با گذشــت بیش از یک سال از زمان ابلاغ آیین 
نامه، پیگیری خبرنگار مهر از آخرین وضعیت اجرای مفاد آن توسط دستگاه ها و نهادهای اجرای 
کشور تا پایان آبان ماه، حاکی از آن است که تعداد کسب و کارها بر روی سکوها از شهریور سال 
گذشــته تا شهریور سال جاری از حدود ۴۸۰۰۰۰ کسب و کار به ۸۷۰۰۰۰ کسب و کار افزایش 
یافته اســت. برخی از دســتگاه ها به تکالیف خود در حمایت از سکوهای داخلی عمل نکرده اند.

همچنین به منظور ارائه پیشرفت آیین نامه حمایت از سکوها و کسب و کارهای اقتصاد دیجیتال 
به طور کلی حدود ۳۳ جلسه پیگیری بین دستگاه ها شامل وزارت امور اقتصادی و دارایی، وزارت 
فرهنگ و ارشاد اســلامی، بانک مرکزی، شرکت پست و همچنین جلسات کارگروه نظارت ماده 
۱۴ و جلســات عمومی با نمایندگان تمام دســتگاه های دارای تکلیف برگزار شد. جزییات اجرا و 
عدم اجرای تکالیف دســتگاه ها و نهادهای اجرایی در قبال آیین نامه حمایت از سکوهای اقتصاد 
دیجیتال به شــرح زیر است: کارنامه نهادها و دستگاه های اجرایی بانک مرکزی بانک مرکزی در 
بخش خدمات متنوع پرداخت مربوط به بند یک ماده ۲ آیین نامه برای فراهم شــدن امکان راه 
اندازی »حساب امانی« در سکوهای مشمول تکلیف خود را در خصوص »وضعیت از نظر دستگاه« 
انجام نداده اما تکلیف خود را در خصوص »وضعیت از نظر ســکوهای مشمول« انجام داده است 
و این تکلیف از نظر تحقق از دیدگاه کاربر در برخی ســکوها قابل مشاهده است. همچنین بانک 
مرکزی در خصوص فراهم شدن امکان پرداخت مستقیم در سکوهای مشمول تکلیف خود را در 
خصوص وضعیت از نظر دستگاه و از نظر سکوهای مشمول انجام داده است و این تکلیف از نظر 
تحقق از دیدگاه کاربر در برخی سکوها قابل مشاهده است.از سوی دیگر در خصوص فراهم شدن 
امکان راه اندازی کیف پول در ســکوهای مشــمول و فراهم کردن درگاه پرداخت برای سکوهای 
مشــمول، بانک مرکزی تکلیف خود را در خصوص وضعیت از نظر دســتگاه و از نظر ســکوهای 
مشمول و همچنین از نظر تحقق از دیدگاه کاربر انجام داده است.بانک مرکزی در خصوص ماده ۲ 
و تبصره ماده ۷ آیین نامه حمایت از سکوها و کسب و کارهای اقتصاد دیجیتال در بخش خدمات 
متنوع پرداخت تحت عنوان فراهم شــدن امکان راه اندازی ریال رقمی در ســکوهای مشمول و 
همچنین در خصوص قبول حساب کاربری افراد برای اعتبارسنجی مالی آنان در بانک ها، تکلیف 
خود را انجام داده است. سازمان امور مالیاتی سازمان امور مالیاتی در خصوص معافیت از تسلیم 
اظهارنامه و نگهداری اســناد و مدارک بابت درآمد حاصله در سکوهای مشمول داخلی تا میزان 
مقرر در ماده ۱۰۰ قانون مالیات های مســتقیم، همچنین در خصوص تعیین حداقل نرخ مالیات 
مقطوع کسب و کارهای مشمول به صورت پلکانی و همچنین قبول هزینه های راه اندازی و توسعه 
کسب و کار و سکوهای مشمول به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی بخشی از تکالیف خود را انجام 

داده است. سازمان صدا و سیما
ســازمان صداوسیما در بخش حمایت تبلیغاتی از ســکوها و کسب و کارهای مشمول مربوط به 
ماده ۳ آیین نامه در خصوص ممنوعیت تبلیغ سکوهای مشابه خارجی در برنامه های این سازمان، 
تکلیف خود را از نظر دستگاه و سکوهای مشمول انجام داده است اما در خصوص تبلیغ و معرفی 
به مدت ۶ ماه و تبلیغ و معرفی ســکوهای مشمول بر اساس تعرفه فرهنگی تکالیف آیین نامه را 
انجام نداده اســت. سازمان صدا و ســیما همچنین در بخش حمایت تبلیغاتی از سکوها و کسب 
و کارهای مشــمول مربوط به جز ب بند ســه ماده ۳ در خصوص انتقال کلیه تعاملات سازمان 
صداوســیما با مردم به ســکوهای داخلی تکلیف خود را از نظر دستگاه و از نظر تحقق از دیدگاه 
کاربر انجام داده است. همچنین در جز پ بند سه ماده ۳ این بخش در خصوص برنامه سازی برای 

معرفی به عموم مردم و مخاطبین تخصصی موفق به انجام تکلیف خود نشده است.

کارنامه دستگاه ها در 
حمایت از کسب و 

کارهای بومی دیجیتال

ورزشی

تخت گاز

تندیس رستم پهلوان شاهنامه سوار بر اسب!!

PSA و FCA استلانتیس، نام شرکت جدید شکل گرفته از ادغام

مردی که فوتبال را تغییر داد
درگذشت اسطوره آلمانی تیتر نخست رسانه های ورزشی جهان را به خود اختصاص داد. به گزارش ایسنا، خبر درگذشت فرانتس بکن باوئر، 
دنیای فوتبال را شوکه کرد. رسانه ها از درگذشت بزرگترین اسطوره فوتبال آلمان یاد کردند. انگلیس: اتلتیک: فرانتس بکن باوئر زیباترین 
و مهم ترین فوتبالیست آلمان بود. هیچکس نمی تواند به او برسد. گاردین: فرانتس بکن باوئر یک فوتبالیست کامل و یک مربی قهرمان بود. 
قیصر در بایرن و آلمان غربی جلوتر از زمانش بود و به عنوان مربی قهرمان جام جهانی شــد. او برای همیشه در تاریخ فوتبال جایگاهی 
بزرگ خواهد داشــت، بدون ذکر این نکته که او نقش لیبرو را در فوتبال مطرح کرد، باشــگاه بایرن مونیخ را نیز به عنوان یک قدرت در 

فوتبال آلمان معرفی کرد و یکی از تنها سه بازیکن و مربی بود که جام جهانی را بردند.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب بودن
کتاب بودن درباره  یک باغبان بی نام و نشانی به نام “چنسی” است که 
از بچگی در خانه ی یک پیرمرد پناه داده شــده و باغبانی کرده است.
شــخصیت اول کتاب یعنی چنسی راوی کتاب نیز می باشد. چنسی 
بچه ی یتیمی بوده که مادرش را از دست داده بود و هیچکس بهش 
نگفته بود که پدرش چه کسی ست.پیرمرد که صاحب کارش بود او را از 
بچگی درخانه اش پناه داده بود و کار چنسی حضور در باغ و مراقبت از 
گیاهان و درختان بود. چون به دنیا آمدنش اتفاقی بود اسمش را چنس 
گذاشته بودند.چنسی هیچگاه از آن خونه بیرون نرفته، چیزی نخوانده، 
چیزی ننوشته و در واقع هیچوقت نتوانسته بود این توانایی ها را به 
دست بیاورد و تنها راه ارتباطیش با دنیای خارج تلویزیون کوچیکش بود 
و حالا با مرگ صاحب کارش مجبور است دنیای کوچک خودش را ترک 
کند و وارد دنیایی بشود که هیچ رد و نشانی از آن ندارد و البته این 
مواجهه با دنیای بیرون براش عجیبه. این کتاب بی شک یکی از بهترین 
کتاب های کوتاهی ست که خوندم.نویسنده با “چنسی” انسانی رو به 
تصویر میکشه که می خواد ما رو یاد اصلِ خالص و ساده ی انسانیمون 
بندازه. یک انسان ناب و ساده و خالص و وصل به طبیعت. انسانی که 
ما رو یاد سادگی و صمیمیت وجودمون میندازه که این روزا دیگه محو شده.راست گویی و آرامش همیشگی چنس و در مقابل 
برداشت دغل بازانه و سیاست مدارانه از هر حرف ساده ی اون در سرتاسر کتاب مشهوده.شاید تنها چیزی که در مورد این کتاب 
کمی آزاردهنده باشه پایان نانوشته ی کتاب باشه، کتاب به نرمی پیش میره و درست در وقتی که نویسنده به یه جای قشنگ 
میرسه کتاب رو تموم میکنه با یک عالمه سوال که خب حالا چی شد؟ تا جایی که با خودتون میگید نباید اینجوری میشد، نباید 
تموم بشه.علی رغم این پایان، با یک شاهکار ساده و عمیق و زیبا روبرو هستید. شناخت شخصیت چنسی به خودی خود برای 
خوندن این کتاب کافیه تا بفهمیم چقدر به آدم هایی مثل چنسی نیاز داریم و اینکه چنسی درونمون رو نادیده نگیریم و به 
سمت سادگی و خلوصش برگردیم. چنسی رو به دوربین ها نشسته بود، دوربین هایی که با لنزهای بی احساس و بزرگشان که 
به لوله تفنگ می مانست او را هدف گرفته بودند و او تنها تصویری بود که میلیون ها آدم واقعی می دیدند. آنها هرگز خود 
واقعی او را نمی شناختند چون تلویزیون نمی توانست افکارش را نشان بدهد. برای او هم بیننده ها فقط انعکاس افکارش بودند 
که به صورت تصویر دیده می شدند. او هم هیچوقت نمی فهمید که آنها چقدر واقعی اند، چون آنها را به عمرش ندیده بود و 

از افکارشان خبر نداشت.

کیلیان مورفی
کیلیان مورفی هملت دنیای مد است. یک بازیگر 
ایرلندی بسیار متفاوت در میان دریایی از افراد 
مشــهور برند پوش. اگرچه او ممکن اســت در 
سریال محبوب پیکی بلایندرز بی بی سی نقش 
توماس شــلبی باهوش را بازی کند، اما مردی 
که پشــت ســر رهبر بدنام باند بیرمنگام قرار 
دارد، بســیار بی خطرتر اســت. این بازیگر کمد 
لباسی متشــکل از کت و شــلوارهای مشکی، 
خاکستری، زغالی و ســرمه ای، تی شرت های 
راه راه ســاده و برتون، شلوار جین، ژاکت جین 
و چکمه ها را انتخاب کرده است که باعث شده 
اســتایل کیلیان مورفی برای افراد عادی بسیار 
قابل دسترســی باشد. کیلیان در سال ۲۰۰۴ با 
همسرش، ایوون مک گینس، ازدواج کرده است. 
آنهــا دارای دو فرزند به نام های مالاچی، ۱۷ و 
آران، ۱۶ ساله هستند که آنها را در ایرلند بزرگ 
می کنند. جایی که پــس از پایان فیلمبرادری 
پیکــی بلاینــدرز و از لندن بــه آن نقل مکان 
کردنــد. کیلیان می گوید وقتی بــا خانواده اش 
اســتراحت می کند، زیاد بیرون نمی رود زیرا از 
مورد توجه قرار گرفتن متنفر اســت. اگرچه او 
می افزاید: »همیشــه از چت کردن خوشحالم«، 
اما از پاپاراتزیها و عکس پنهانی که از او می گیرند 
خوشــش نمی آید. در عوض ترجیح می دهد در 
خانــه بماند و با همســرش آشــپزی کند و با 

فرزندان نوجوانش وقت بگذراند.

فرهنگ

وزیر صنعت چین روز دوشنبه برنامه های خود را برای تعیین مجموعه ای از استانداردهای ملی جهت نیمه رساناهای 
استفاده شده در بخش خودروسازی اعلام کرد.

بــه گزارش خبرگزاری مهر به نقــل از رویترز، وزارت صنعت و فناوری اطلاعات چین تــا ۲۰۲۵ میلادی بیش از ۳۰ 
اســتاندارد کلیدی برای تراشه های خودروسازی و بیش از ۷۰ استاندارد مرتبط با این صنعت تا ۲۰۳۰ میلادی تعیین 
می کند.این درحالی است که چین قصد دارد قوانین صنایع مختلف خود از جمله بخش های مرتبط با فناوری را دوباره 
تنظیم کند.از ســوی دیگر این کشور با چالش دسترسی به تراشه های نوین مجهز به هوش مصنوعی روبرو است زیرا 
آمریکا تحریم های مختلفی علیه آن وضع کرده و هم پیمانانش را وادار می کند تجهیزات تراشه سازی نوین را به این 

کشور صادر نکنند.

چین برنامه های خود را برای صنعت تراشه در 
خودروسازی اعلام می کند

گنجینه

فرایند ادغام دو گروه خودروســازی FCA و PSA همچنان پیش می رود و حالا این دو شــرکت اعلام کرده اند که شرکت مشترک جدیدی که از 
طریق این ادغام شــکل گرفته، استلانتیس )Stellantis( نام خواهد گرفت. دو شرکت توضیح داده اند که این نام از فعل لاتین »Stello« به معنای 
»درخشان تر شدن با ستاره ها« گرفته شده است؛ اما انتخاب این نام کمی عجیب به نظر می رسد چراکه هیچ ارتباطی با تاریخچهٔ هیچ کدام از 
طرف های ادغام ندارد. بااین حال دو شرکت در این باره گفته اند: به گفتهٔ FCA و PSA که حالا باید آن ها را استلانتیس بنامیم، جستجو برای نام 
گروه اندکی بعد از اعلام ادغام در سال گذشته آغاز شد و مدیریت ارشد هردو شرکت در انتخاب این نام نقش داشته اند. مرحلهٔ بعدی هم ایجاد 
یک لوگو برای شــرکت جدید است اما این نام صرفاً در ســطح گروه مورداستفاده قرار می گیرد که این یعنی روی هیچ خودرویی نام و لوگوی 
استلانتیس را نخواهیم دید. غیر از اعلام این نام، دو شرکت حرف چندانی در مورد ادغام نزده اند اما خاطرنشان کرده اند که انتظار می رود فرایند 

ادغام در سه ماههٔ اول سال ۲۰۲۱ تکمیل شود. البته این زمان تضمین نشده است.
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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چهره شاخص کشتی ایران تاکید کرد: اگر آماده نبودم هرگز پا به میدان بزرگ المپیک نمی گذاشتم.به گزارش ایسنا، حسن یزدانی پس از کسب مدال نقره 
المپیک ۲۰۲۴ پاریس، با وجود آسیب دیدگی مجدد از ناحیه کتف که منجر شد در دیدار فینال نتواند به مبارزه ادامه بدهد و مدال طلای المپیک را از 
دست بدهد، از ادامه حضور خود در میادین قهرمانی کشتی خبر داد و گفت: حتی اگر لازم باشد باز هم عمل جراحی انجام می دهم و به میادین بازمی گردم.

حسن یزدانی با انتشار پستی در صفحه شخصی خود نوشت:سلام مردم شریف و ملت بزرگ ایران اول از همه تشکر می کنم از لطف بیکران و همیشگی 
شما مردم عزیز که به هر طریقی حمایت و محبت خود را از من دریغ نکردید، شما لایق بهترین ها هستید. از صمیم قلب آرزو داشتم امروز به شما تبریک 
کسب مدال طلا را به اشتراک بگذارم و خدای خود را شاهد می گیرم در این راستا از کوچکترین تلاشی دریغ نکرده ام... از روزهای اول جراحی تا ثانیه های 
آخر فینال، با جان و دل جنگیدم تا در شرایطی که شادی در دل مردم عزیزم کمرنگ شده، امیدی در دلشان زنده کنم... و حتی برای چند ثانیه مسبب 

افتخار و شادی شما باشم...

حسن یزدانی: جراحی کرده و تلاش می کنم به میادین بازگردم

ورزشی
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